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ًّذ .. وخنً انىسي .. إلى َىس الذذي    ..الحجُت مح
 

 ..انزٌ أفزمذ وعىدِ في ْزِ انهؾظبد .. إلى سوػ وانذٌ 
 

أطبل الله في .. وانذتي الحجُجخ .. إلى يٍَ أسزُنً ثفضم دػبئهب 

 ..وسصلني سثٍّ ثشّْب .. ػًشْب 
 

.. إلى سفُمخ دسبي، انتي يضعذ يشاسح اَشـبلي ػُهب ثؼزوثخ صبرْب 

 ..صوعتي انـبنُخ ؽفظهب الله رؼبلى
 

.. أثُبئٍ وثُبتي .. ولشّح ػُني .. وَجض لهبي .. إلى فهزاد كجذٌ 

 .. ألشّ  سثٍّ ػُني بهى 
 

وانذُّػبح .. إلى الدشثِّنٌ انزٍَ يحًهىٌ أيبَخ رشثُخ الأعُبل يٍ أثُبئُب 

الدخهصنٌ انزٌ يحًهىٌ أيبَخ حمم انذػىح إلى الله رؼبلى 

 ..ورجهُـهب
 

إلى انجسطبء .. إلى أصؾبة الذًى انسبيمخ .. إلى طهجخ انؼهى الجبدٍَّ 

 ..يٍ أيتي 
 

 ..إنُكى جمُؼًب أْذٌ ثمشح عهذٌ 

 انجبؽش



 ه
 

َّّ لدٍ دواػٍ سشوسٌ، وػظُى ايزُبني نهجبسٌ عم وػلا أٌ يُؾني ششف كزبثخ ْزِ ، إ

وإرا كبٌ ، لألذو ثبنؾ شكشٌ ورمذَشٌ إلى أْم انفضم، الأطشوؽخ في ؽذَش سسىل الله 

ػجذ سثّّ أثى "فإَني أسغّم شكشاً أػزشف ثّ نفضُهخ الأسزبر انذكزىس ، يٍ كًبل انفضم شكش روَّ

، انزٌ أكشيني الله رؼبلى ثإششافّ ػهً أطشوؽتي ْزِ، وانزٌ يب فزئ لحظخً في رمذيم "صؼُهُك

فكبٌ يخطى ، انُصؼ والإسشبد لي، طُهخ فزشح إششافّ ػهً يشاؽم إػذادٌ لذزِ الأطشوؽخ

ٍّ ػُذيب َضُك صذسٌ، فكبٌ لي الأة الحبني،  بخطىتي، وَمشأ ثؼنٌ انُبلذ كهًبتي، ويحُى ػه

ًًب ػٍ رهًُزِ  . والدىعّّ انصبدق، والدؼهّى انشؽُى، فغضاِ الله ػني خنً يب عضي يؼهّ

 

إلى أػضبء لجُخ الدُبلشخ، نزفضّههى ثمَجىل الدشبسكخ في يُبلشخ ْزِ ،  كًب وأجّمم كهًبتي ثبنشكش وانضُبء

الأطشوؽخ، ويب أؿذلىِ ػهٍ يٍ سؼخ صذسٍ في لشاءتهب، وفُضٍ ؽكًخٍ في إصشائهب، بدب َكفم لذب 

 .انزمىيم وانزصؾُؼ، فغضاْى الله ػني خنً الجضاء

 

ولطفذُ يٍ ثسزبٌ ، كًب وأرمذّو بجضَم انشكش وػظُى الايزُبٌ إلى يٍَ نههذُ يٍ بحش ػهًهى

وصيلائٍ في كهُخ .. إلى أسبرزتي الأفبضم .. وششثذ يٍ صلال بذبسبهى فبسرىَذ ، أخلالهى

ُّخ  .ممٍ لا َسؼني في ْزا الدمبو ركشْى، فههى يني كم الحتّ وانزمذَش ، انششَؼخ في الجبيؼخ الأسدَ

 

ٍّ ثفضههى، ثؼذ فضم الله  كًب وأرششف ثززىَظ أطشوؽتي ثبنشكش وانؼشفبٌ؛ إلى انزٍَ أؿذلىا ػه

رؼبلى، فكبَىا لي انسُذ انزٌ اركأد ػهُّ ثؼذ سبي سجؾبَّ، ولذ ؽبٌ اٌِ ولذ سدّ ثؼض 

 :الجًُم، لألىل لذى شكشًا ثكم يب برًهّ ْزِ انكهًخ يٍ يؼنًى، فكم انشكش وانزمذَش نهفضلاء

 

 انذكزىسح دػبء الخصبوَخ- انذكزىسح سُبء الحُُطٍ - انفشَك انشكٍ محًىد فشيحبد  - 

 انذكزىس أحمذ ػجذ الله- انذكزىس سهًُبٌ انذلىس - انذكزىس ػطب الله الدؼبَطخ  - 

 الأسزبر صَبد انظبْش- 

 

 ...وعضاْى الله ػٍُّ خنً الجضاء



 و
 

  

 الصفحت المىضــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــىع
 ة لشاس لجُخ الدُبلشخ 

 ط الإْذاء 

 د انشكش وانزمذَش

 ْـ فهشط المحزىَبد
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ِّ
 المقذ

 3 يشكهخ انذساسخ
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Abstract 

The study has aimed at identifying the subject of Preparation of Prophet Muhammad 

(p.b.u.h) for Prophethood and Messengership. The importance of this study lies in its close 

connection to the biography of our Prophet Muhammad(p.b.u.h), through which we can 

learn how Allah has prepaed the Prophet (p.b.u.h) for the prophethood before the Mission 

through studying and analyzingthe prophetic Hadithsthathave indicated the care of the Lord, 

and the divine preparation of the Prophet (p.b.u.h) to be the prophet of this nation and the 

carrier and conveyor of the message of Islam. This study has showed some aspects that 

have contributed to the preparation of the prophet (p.b.u.h) for prophethood and 

messengership, such as the honor of his immaculate descent, the conditions that prevailed in 

the Arabian Peninsula at that time, and the important events that preceded the birth of the 

Prophet (p.b.u.h).Then, it has showed how to prepare the Prophet  (p.b.u.h)  for the 

prophethood before and after His birth, through the stage of His puberty and biography of 

His life with His people, up to a stage before the descent of revelation in the cave of Hira, 

and the signs of prophethood that have accompanied these stages.  

This study has shown the impact of preparation of prophet (p.b.u.h) in building the 

personality of the Muslim individual, and how to use it in preparing the youth of this nation 

to advance their nation, carry the banner of the call to Allah with guidance and insight and 

enable them to plan properly and move forward in achieving their goals. 

The study has shown that the care of the Lord of the Prophet (p.b.u.h)of this nation has 

preceded His mission, and advised to prepare for the prophethood and messengership. 

This study has recommended the need to take care of this stage of the life of the Prophet  

(p.b.u.h) to conclude the lessons and study the possibility of applying it to our contemporary 

reality. 


